
Z á p i s 
z 19. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 13. 6. 2022 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 
 
 
Přítomni: p. Vladimír Hroch, Ing. Miloš Uherka, Mgr. Josef Zika, p. Marcela Strašilová,  

p. Libor Maixner, Ing. Marek Papoušek, Ing. František Žák – zastupitelé obce. 
 
 
Občané dle prezenční listiny. 
 
 
Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:05 hodin starostou obce panem Vladimírem 
Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace podle § 93 odst. 1 
zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se zákonem po 
dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 3. 6. 2022 do 13. 6. 2022 včetně. Současně byla tato 
informace zveřejněna na „elektronické úřední desce“ a vyhlášena místním rozhlasem. 
Zápis z 18. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 
Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno všech sedm 
členů zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 
 
Zapisovatelka: p. Eva Ospálková 
Ověřovatelé zápisu: p. Libor Maixner, Ing. Marek Papoušek. 
Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách a zároveň podal návrh na 
úpravu programu v tomto znění: 
  
Navržený upravený program: 
2022.19.1 Schválení programu 
2022.19.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce  
2022.19.3 Rozpočtová opatření 
2022.19.4 Schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec za rok 2021  
2022.19.5 Schválení hospodaření a přidělení zisku do fondu ZŠ a MŠ Rájec za rok 2021 
2022.19.6 Schválení účetní závěrky obce Rájec za rok 2021 
2022.19.7 Schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2021 

2022.19.8 Olomoucký kraj - dotace na vybavení JSDH 
2022.19.9 Vklad vodovodu I. a II. do majetku VHZ Šumperk, a.s. 
2022.19.10 Směrnice o poskytování příspěvku na stravné 
2022.19.11 Schválení strategie rozvoje obce Rájec 2022-2037 
2022.19.12 Pověření starosty k podpisu a vyhlášení výběrového řízení, jmenování komise pro 

projekt Kanalizace Rájec 
2022.19.13 Bezpečnostní zpráva Policie ČR 
2022.19.14 Schválení výjimky z počtu žáků pro rok 2022/2023 
2022.19.15 Různé 
 
Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k návrhu upraveného programu.  
Žádný další návrh na úpravu programu nebyl podán. 
 
 
ad 2022.19.1 Schválení upraveného programu 
Hlasování o navrženém upraveném programu: Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2022.19.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 
Místostarosta Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva obce: 
1. Podílet se na připravovaných akcích - 2. dubna 2022 proběhl benefiční koncert na podporu 
Ukrajiny, 9. dubna 2022 se konalo ve spolupráci se Spolkem Zvolská čtyřka Velikonoční tvoření a 
30. dubna 2022 pořádal SK Rájec, spolek Pálení čarodějnic.  
Starosta obce informoval, že areál u Antoníčka se udržuje, probíhají zde červnové bohoslužby, 
karnevaly a svatba. Úkol trvá. 
       Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
2. Příprava podkladů k rozhodnutí o případném vkladu obecního vodovodu do majetku VHZ 
Šumperk, a.s. - starosta uvedl, že se získávají nové informace k řešení vkladu. Více podkladů bude 
projednáno na příštím zasedání zastupitelstva obce - viz bod 9. Úkol trvá. 
       Zastupitelstvo bere na vědomí   
 
 
ad 2022.19.3 Rozpočtová opatření 
Rozpočtové opatření č. 2/2022 bylo schváleno dne 30. 3. 2022. Rozpočet příjmů je beze změny. 
V rozpočtu výdajů provedena vratka do přebytku minulých let v částce 1.000.000,- Kč, jedná se o 
neuskutečněný projekt zřízení obecního úřadu v KD.  Ve financování v rozpočtových příjmech a 
výdajích zřízeny termínované vklady v částce 6.000.000,- Kč. Ve financování byla rozpočtována 
částka 6.000.000,- Kč do příjmů i výdajů na plánované založení termínovaných vkladů.  
Rozpočtové opatření č. 3/2022 bylo schváleno dne 25. 4. 2022. Rozpočet příjmů byl navýšen 
o 175.860,44 Kč. Z toho 54.000,- Kč byl příjem z úroků termínovaného vkladu Creditas,  
48.000,- Kč zapojení příspěvku na platy a odvody zaměstnanců na VPP, dále bylo rozpočtováno 
28.417,44 Kč za kompenzační bonus v roce 2022, a 23.100,- Kč příspěvek na výkon státní správy. 
Rozpočet příjmů byl navýšen částkou 21.115,- Kč o výtěžek z koncertu pro Ukrajinu. Provedeno 
bylo i drobné navýšení u nedaňových příjmů.  
Rozpočet výdajů byl zvýšen o 175.860,44 Kč, a to zejména v paragrafu „Péče o vzhled obce“ na 
platy a odvody zaměstnanců VPP v částce 48.000,- Kč. V paragrafu „Správa“ je rozpočtováno 
zakoupení rozšíření licence spisové služby v částce 35.000,- Kč. Paragraf „Humanitární zahraniční 
pomoc“ zahrnuje dar Charitě Zábřeh na pomoc Ukrajině v částce 30.000,- Kč. V paragrafu „Péče o 
vzhled obce„ byl navýšen výdaj o 26.460,44 Kč na ořez stromů na veřejném prostranství. Na tvorbu 
strategického plánu rozvoje obce byly vyčleněny prostředky ve výši 30.000,- Kč. Dále byly 
provedeny drobné převody mezi paragrafy a položkami. 
Rozpočtová opatření byla dle pověření zastupitelstva schválena starostou a místostarostou. 
Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
ad 2022.19.4 Schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec za rok 2021 
Výkazy účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec sestavené k 31. 12. 2021 jsou zveřejněny na fyzické a 
elektronické úřední desce od 18. 5. 2022 dosud, a to v rámci Závěrečného účtu obce Rájec za rok 
2021. Do dnešního dne nebyly podány žádné písemné připomínky. Hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za 
rok 2021 skončilo ziskem ve výši 29.389,84 Kč. Náklady celkem činily 5.965.667,53 Kč, výnosy 
celkem 5.995.057,37 Kč. 
Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec sestavené k rozvahovému dni 31. 12. 2021 
včetně výsledku hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za účetní období 2021: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2022.19.5 Schválení hospodaření a přidělení zisku do fondu ZŠ a MŠ Rájec za rok 2021 
Ředitelka školy předložila obci Rájec, jako zřizovateli, Přehled hospodaření ZŠ a MŠ Rájec, 
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příspěvkové organizace za rok 2021, který je spolu s účetními výkazy zveřejněn na fyzické a 
elektronické  úřední desce od 18. 5. 2022 dosud. Součástí přehledu je návrh na přidělení zisku ve výši 
29.389,84 Kč do rezervního fondu školy.  
Starosta informoval, že částka rezervního fondu k 31. 12 2021 činí 305.055,33 Kč, z toho do  fondu 
investic je přiděleno 50.565,- Kč a fond odměn činí 302.908,- Kč. Neví se jak porostou ceny energií a 
případné doplatky by bylo možné doplatit převedením částky z fondu odměn. 
Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za rok 2021 a přidělení zisku ve výši  
29.389,84 Kč do rezervního fondu ZŠ a MŠ Rájec: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2022.19.6 Schválení účetní závěrky obce Rájec za rok 2021 
Výkazy účetní závěrky včetně inventarizační zprávy jsou součástí Návrhu závěrečného účtu obce 
Rájec za rok 2021 a jsou zveřejněny na fyzické i elektronické úřední desce od 18. 5. 2022 dosud. 
Ke zveřejněným dokumentům nebyly podány žádné písemné připomínky. Obec Rájec v minulém 
roce hospodařila s rozpočtem po úpravách ve výši cca 9,7 milionů korun. Skutečné příjmy byly ve 
výši 9.651.099,88 Kč a skutečné výdaje byly 7.409.349,61 Kč. V květnu 2021 skončil dvouletý 
termínovaný vklad s částkou 2.000.000,- Kč s úrokem 1,8 %. Stav finančních prostředků na 
bankovních účtech k 31. 12. 2021 činí 14.016.401,- Kč. Stále zatím nebyly uskutečněny některé 
plánované investice (dokončení projektové dokumentace komunikace v Drážkách, věcná břemena 
vodovodu, rekonstrukce KD pro úřad, zpracování žádosti o dotaci na nový rozhlas, projektová 
dokumentace rekonstrukce veřejného osvětlení, nákup pozemků). Výsledek hospodaření obce Rájec 
za rok 2021 je ve výši 3.038.602,36 Kč. Jedná se o rozdíl mezi výnosy (9.543.964,35 Kč) a náklady 
(6.505.361,99 Kč). Finanční výbor posoudil výkazy účetní závěrky a návrh závěrečného účtu obce 
za rok 2021 bez připomínek. Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení účetní závěrky obce Rájec sestavené k rozvahovému dni 31. 12. 2021 
včetně výsledku hospodaření obce Rájec za účetní období 2021:  
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  
 
 
ad 2022.19.7 Schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2021 
Návrh závěrečného účtu obce Rájec za rok 2021 včetně příloh, tj. Zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Rájec za rok 2021, výkazů finančního hospodaření příspěvkové organizace ZŠ a 
MŠ Rájec za rok 2021 a Inventarizační zprávy za rok 2021 je vyvěšen na fyzické i elektronické 
úřední desce od 18. 5. 2022 dosud. Ke zveřejněnému návrhu nebyly podány žádné písemné 
připomínky. Přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2021 provedli pracovníci Krajského úřadu 
Olomouckého kraje se závěrem „nebyly zjištěny chyby a nedostatky“ 
Starosta navrhl schválit závěrečný účet a hospodaření obce Rájec za rok 2021 bez výhrad. 
Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2021 včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2021 a udělení souhlasu s celoročním 
hospodařením, a to bez výhrad:   Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  
 
 
ad 2022.19.8 Olomoucký kraj - dotace na vybavení JSDH 
Starosta obce informoval o podané žádosti o dotaci z rozpočtu Olomouckého kraje v rámci 
Programu na podporu JSDH. Zastupitelstvo Olomouckého kraje částečně žádosti vyhovělo, a to ve 
výši 10.100,- Kč oproti požadované částce 21.500,- Kč.  Dotace bude využita k pořízení motorové 
pily a ochranných pomůcek. Dofinancování z vlastních prostředků bude zajištěno rozpočtovým 
opatřením ve výši cca 35.000,- Kč. Zastupitelé byli seznámeni se zněním smlouvy a neměli 
připomínky. 
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Hlasování o schválení přijetí dotace z rozpočtu Olomouckého kraje z dotačního programu 
„Program na podporu JSDH“ dotační titul č. 1 - Dotace na pořízení, technické zhodnocení a 
opravu požární techniky, nákup věcného vybavení a zajištění akceschopnosti JSDH obcí 
Olomouckého kraje 2022 ve výši 10.100,- Kč na pořízení přenosné řetězové motorové pily 
a příslušenství pro JSDH obce Rájec, uzavření smlouvy o poskytnutí dotace a pověření 
starosty k podpisu smlouvy:   Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0   
 
 
ad 2022.19.9 Vklad vodovodu I. a II. do majetku VHZ Šumperk, a.s. 
Ing. Miloš Uherka (předseda finančního výboru) navrhl zastupitelům projednat a připravit veškeré 
podklady a doporučení na příští veřejné zasedání, které se bude konat v měsíci září.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
      

ad 2022.19.10 Směrnice o poskytování příspěvku na stravné  
Nárok na příspěvek na stravné mají zaměstnanci v hlavním pracovním poměru a uvolnění členové 
zastupitelstva obce. Na stravenkový paušál vzniká nárok za jednu směnu v případě, kdy 
zaměstnanec odpracuje 4 hodiny a více. Pracovní doba zaměstnanců na hlavní pracovní poměr je  
5 dní v týdnu (40 hodin týdně). Minimální výše pracovního úvazku pro poskytnutí příspěvku na 
stravné je 0,5. Jedná se o jednoho zaměstnance s úvazkem 0,5 a tři zaměstnanci s úvazkem 1,0. 
Počet se může změnit nástupem sezónních pracovníků. Příspěvek bude hrazen z rozpočtu obce 
v plné výši a bude zaměstnanci vyplácen měsíčně ve výplatě. Navrhovaná částka je  
82,60 Kč/1 odpracovanou směna, za rok by činil výdaj obce cca 83.000,- Kč. 
Zastupitelé se shodli na výši příspěvku 80,- Kč za 1 odpracovanou směnu. 
Hlasování a schválení Směrnice o poskytování příspěvku na stravné zaměstnancům obce 
Rájec od úvazku 0,5 až 1,0 ve výši 80,- Kč za 1 odpracovanou směnu: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2022.19.11 Schválení strategie rozvoje obce Rájec 2022-2037 
7. a 28. února 2022 proběhly veřejné pracovní setkání s cílem připravit podklady pro tvorbu strategie 
rozvoje obce na období 2022-2037. Dokument vznikl pod vedením Ing. Anny Bartošové, 
zástupkyně MAS Horní Pomoraví o.p.s., dle metodiky Ministerstva pro místní rozvoj ČR. Strategie 
rozvoje obce ukazuje priority rozvoje obce, zvyšuje připravenost k podání žádostí o dotace a jejich 
získání. Také je marketingovým nástrojem vůči potenciálním obyvatelům obce.  
Zastupitelé byli s dokumentem seznámeni a neměli připomínky. 
Hlasování a schválení dokumentu Strategie rozvoje obce Rájec 2022-2037: 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 

ad 2022.19.12 Pověření starosty k podpisu a vyhlášení výběrového řízení, jmenování komise  
  pro projekt Kanalizace Rájec 
Starosta obce informoval přítomné o potřebě zajistit zadávací řízení „Kanalizace Rájec s napojením 
na ČOV Zábřeh“ a Kanalizace Rájec s napojením na ČOV Zábřeh na výběr TDI a koordinátora 
BOZP“ prostřednictvím zástupce zadavatele v souladu s § 43 zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání 
veřejných zakázek, jímž je Ing. Klára Calábková a poddodavatel VIA Consult a.s.  
Zastupitelé požadují, aby byli průběžně informováni a na dalším zasedání byly podány nové 
informace. 
Hlasování o pověření starosty Vladimíra Hrocha ke všem úkonům spojených se zadáváním 
veřejných zakázek s názvy „Kanalizace Rájec s napojením na ČOV Zábřeh“ a „Kanalizace 
Rájec s napojením na ČOV Zábřeh – výběr TDI a koordinátora BOZP“, a to včetně schválení 
zadávacích podmínek a s tím souvisejícího rozhodnutí o zahájení zadávacích řízení, úkonům 
v průběhu zadávacího řízení, jakož i k rozhodnutí o přidělení veřejných zakázek a k podpisu 
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smluv s vítěznými uchazeči vybranými na základě provedených zadávacích řízení v souladu 
se zákonem č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek a zadávacími podmínkami, jmenuje 
členy hodnotící komise a náhradníky členů hodnotící komise: 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2022.19.13 Bezpečnostní zpráva Policie ČR 
V obci Rájec se v roce 2021 staly dva trestné činy, tedy stejný počet jako v předchozím roce 2020. 
V prvním případě se podařilo policistům zjistit řidiče, který byl ovlivněn návykovou látkou a bude 
potrestán pro spáchání přečinu ohrožení pod vlivem návykové látky. Druhým případem bylo 
poškození motorového vozidla Hyundai, které bylo zaparkované na parkovišti před domem. 
V tomto případě se zatím nepodařilo pachatele zajistit. 
Na území obce bylo spácháno celkem osm přestupků, tedy o tři přestupky méně než v roce 2020. 
Ve dvou případech se doposud nepodařilo ustanovit pachatele. Zbylé přestupky lze přičíst 
neukázněným řidičům a narušenému občanskému soužití mezi obyvateli obce. Mimo tato 
protiprávní jednání řešili policisté i případ nálezu ruského granátu z 2. světové války na půdě 
rodinného domu. Tento byl odvezen a pyrotechnikem zlikvidován. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
ad 2022.19.14 Schválení výjimky z počtu žáků pro rok 2022/2023 
Ředitelka ZŠ a MŠ Rájec podala žádost o povolení výjimky z počtu žáků v základní škole pro školní 
rok 2022/2023. Předpokládá se počet žáků 17 ve dvou třídách. Vzdělávat se bude opět po čtyřech 
letech 1. až 5. postupový ročník. Při udělené výjimce je povinností obce hradit zvýšené výdaje na 
vzdělávací činnost. Starosta uvedl, že počet žáků se v dalších letech zvyšuje na 23 až 27 žáků. 
Hlasování o schválení povolení výjimky z počtu žáků v ZŠ a MŠ Rájec pro školní rok 
2022/2023:      Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2022.19.15 Různé 
1. Dar SK Rájec, spolku 
SK Rájec, spolek podal 6. června 2022 žádost obci Rájec o poskytnutí daru na akci. Starosta obce 
dal zastupitelům obce návrh rozhodnout se mezi darem spolku nebo darem na jednotlivé akce. 
Paní Marcela Strašilová seznámila přítomné s připravovanou sportovní akcí SK Rájec, spolku.  
18. června od 10:00 hodin bude startovat v Rájci u restaurace Formanka Cyklistický závod 
Moravský pohár 2022. Pokračovat bude směrem na Zvoli po zemědělské komunikaci, dále po silnici 
na Jestřebí, Dolní Bušínov a končí před obcí Hynčina. Délka trati cca 14 km.  
Dále se připravuje nohejbalový turnaj, minikopaná, Olympiáda k ukončení prázdnin a turnaj ve 
stolním tenisu.  
Ing. Miloš Uherka navrhl dát dar na danou akci a neomezovat se částkou 8.000,- Kč. A chce vidět 
proúčtování částky.  
Paní Věra Domluvilová informovala, že v rozpočtu je pro SK Rájec, spolek vyčleněna částka  
8.000,- Kč, ale během roku se dá případně upravit. Stejná částka je plánována i pro SDH Rájec.  
Paní Marcela Strašilová uvedla, že proúčtování daru je možné zhlédnout ve výroční zprávě SK 
Rájec spolku za daný rok. 
Mgr. Josef Zika navrhl dát částku financí spolku a další částku na akci. 
Zastupitelé se shodli na daru z rozpočtu obce Rájec ve výši 8.000,- Kč pro SK Rájec, spolek na 
sportovní činnost. 
Hlasování o schválení poskytnutí daru z rozpočtu obce Rájec ve výši 8.000,- Kč pro SK Rájec, 
spolek a pověření starosty k podpisu darovací smlouvy: 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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2.Vozidlo pro JSDH 
Starosta informoval, že vozidlo pro JSDH bylo předáno 31. května 2022, je registrováno v  
integrovaném záchranném systému a tím je také pojištěno. Zbývá dořešit havarijní pojištění a 
prověřit pojištění odpovědnosti popřípadě další rozšíření pojištění. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 

3. Den Mikroregionu Zábřežsko 
Den Mikroregionu Zábřežsko proběhne v sobotu 25. června 2022 v obci Svébohov. Obec Rájec se 
bude prezentovat stánkem, o který se postará Mgr. Josef Zika. Pozvánka na akci bude zveřejněna 
na obecním webu a vývěsce u školy. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
4. Úpravy v cestovních náhradách 
Starosta seznámil přítomné s úpravou cestovních náhrad, které se týkají položky paliv (benzín, 
nafta). Platby za pořízení paliv se zvyšují. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 

5. Benefiční koncert na podporu Ukrajiny 
Iniciátorem koncertu byla country skupina Pracka. Výtěžek koncertu byl 21.115,- Kč. Obec Rájec 
přispěla částkou ve výši 8.885,- Kč. Celková částka 30.000,- Kč byla na základě darovací smlouvy 
poukázana Charitě Zábřeh a je zaúčtována ve výdajích pod paragrafem „Humanitární zahraniční 
pomoc“. 

  Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

6. Termínované vklady  
Ing. Miloš Uherka uvedl, že finanční výbor se v rámci březnové kontroly zabýval, mimo jiné, také 
možností zhodnocení volných prostředků obce a doporučil uložit část na termínovaný vklad.  
Starosta obce doplnil informaci, že v dubnu byly vloženy 3.000.000,- Kč na termínovaný vklad u 
banky Creditas na 6 měsíců s úrokem 3,6%, a v květnu 2.000.000,- Kč na vkladový účet u České 
spořitelny rovněž na 6 měsíců s obnovováním a úrokem 3,3%. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 

7. Výběrové řízení na obsazení místa účetní obce Rájec 
Do výběrového řízení se přihlásila paní Ivana Bubelová, která nahradí paní Věru Domluvilovou, 
dosavadní účetní obce Rájec. Již v měsíci červnu se zaučuje, nastoupí od 1. července 2022. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
Diskuse 
Ing. Marek Papoušek vznesl několik dotazů: 
- zda se nedá řešit nadměrný výskyt potkanů v potoce deratizací. Děti si hrají v blízkosti potoka, 
některé se i potokem brodí a není zajištěna jejich bezpečnost.  
Starosta uvedl, že se informoval na VHZ Šumperk, a.s a není to problém jen v naší obci. Obec nemá 
kanalizaci a nástrahy se vkládají jen do uzavřených potrubí nebo se napouští plynem. Pokládání 
sklopců nebo volně položených nástrach není také vhodné. Co s uhynulými zvířaty? Tím by 
bezpečnost dětí také nebyla zajištěna. Starosta se bude ještě informovat na krajské hygienické 
stanici, popřípadě deratizační službě. 
-  proč pracovník obce využívá při práci své soukromé auto a ne obecní frézu. Zda to není mrhání 
prostředky a k některým činnostem by nemohlo být popřípadě využito vozidlo JSDH Rájec. 
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Starosta odpověděl, že vozidlo JSDH je určeno pro potřeby zásahové jednotky. Obecní fréza je 
velice poruchová a čeká se na vyhlášení dotačního programu na pořízení vhodné techniky. 
Pracovníkovi se proplácí za provoz vozidla jen spotřebované palivo. Dostupnost do míst v obci je 
jednodušší, má pohon 4x4.    
- na červnovém zasedání Školské rady ZŠ a MŠ Rájec byl vznesen požadavek pro potřeby 
venkovních aktivit mateřské školy nainstalovat vodovodní kohoutek na zahradu a přívést elektřinu 
do altánu. Práce by mohly být provedeny i svépomocí. V ZŠ nejsou pořád umístěny sítě proti 
hmyzu. 
Starosta obce, Ing. Miloš Uherka, Mgr. Josef Zika a pan Libor Maixner jsou proti, aby tyto práce 
byly prováděny svépomocí. Mohlo by dojít k porušení bezpečnosti a tím by byly ohroženy děti. 
Realizaci musí provést firma. Starosta se bude informovat u bezpečnostního a revizního technika 
ZŠ a MŠ Rájec, jak danou situaci vyřešit. Zhotovení sítí proti hmyzu se bude řešit s obecním 
pracovníkem. 
- pořízení dětského hřiště v obci. 
Ing. Miloš Uherka uvedl, že na pořízení dětského hřiště nebyla vypsána žádná dotace, z rozpočtu 
obce se bez investic z dotačního titulu nemůže uvolnit tak velká suma financí, protože prioritou jsou 
důležitější investice. 
Starosta informoval, že je problém kam dětské hřiště umístit. Oslovená firma nedoporučila postavit 
hřiště do parčíku nad Schneiderovými. Důvodem bylo hlubší koryto potoka. Zhotovení oplocení 
jsou další finance navíc a musí být na tuto stavbu projekt. Umístění dětského hřiště na zelené hřiště 
za ZŠ není zatím možné, pozemky nejsou ve vlastnictví obce. 
Ing. Miloš Uherka dal návrh ke zvážení umístit dětské hřiště na prostranství u Antoníčka. 
Starosta osloví do příštího zasedání další firmy a nechá na jejich posouzení, kde je nejlépe dětské 
hřiště umístit. 
- přemístění kontejnerů před hasičskou zbrojnicí. 
Starosta uvedl, že kontejnery na tříděný odpad jsou přemístěny dočasně. Pod smrkem se plocha 
zpevňuje. Opravují se i místa u Hubáčkových a obecního úřadu, práce probíhají v rámci dotace. 
 
Pan Jan Beran upozornil na zvýšenou dopravu nákladních aut převážející náklad z Obalovny přes 
Rájec, zda by se stím nedalo něco dělat. Dochází i k ničení vozovky. 
Starosta přítomným řekl, že obec není vlastníkem komunikace. Majitelem je Olomoucký kraj. 
Dopravci jsou najímané firmy a zástupci obalovny jim nemohou určovat trasu, kterou budou 
přepravovat náklad.  
   
           Zastupitelstvo bere na vědomí 

 
 

Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání v 20:10 hodin ukončil. 
 
 
 
V Rájci dne 13. června 2022 
Zapsala: Eva Ospálková 
 
 
 
 
 
 
..........................................................       ................................................... 

ověřovatelé zápisu        starosta obce 
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